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Geachte heer Vendrik, 

Uw conceptbrief aan de voorzitter van de Tweede Kamer met enkele 

aandachtspunten bij de ontwerpbegroting 2016 van het Ministerie van Veiligheid 

en Justitie heb ik met veel belangstelling gelezen. Ik ben u erkentelijk voor de 

mogelijkheid hierop te reageren. In deze brief wil ik afzonderlijk stil staan bij de drie 

in uw brief genoemde onderwerpen. 

1. Kwetsbare verhouding tussen ambities, middelen en tijd 

Naar mijn mening is in elke begroting sprake van een zekere spanning tussen de 

beschikbare middelen en de geformuleerde doelstellingen. Zonder deze spanning is 

er immers latente ruimte voor verdere efficiency-verbetering of meer ambitieuze 

doelstellingen die niet wordt benut. In uw brief geeft u aan dat diverse (uitvoerings) 

organisaties over beperktere middelen beschikken in 2016 zonder dat dit zich 

vertaalt in aangepaste ambities en te verwachte prestaties. Dit is ook niet nodig 

indien er ruimte bestaat voor efficiënter opereren. In de beleidsagenda bij de 

ontwerpbegroting wees ik reeds op de mogelijkheden die nieuwe technologieën, 

vernieuwingen in de organisatie en toepassen van slimme werkwijzen bieden om 

met de beschikbare middelen sneller en effectiever taken uit te voeren met zo 

mogelijk verbetering van de kwaliteit. 
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In de Kamer is bij zowel de Algemene Politieke als bij de Algemene Financiële 

Beschouwingen gewezen op risico's die op onderdelen van de VenJ-begroting 

zouden bestaan ten aanzien van de verhouding middelen en doelstellingen. 

Daarom zal ik voorafgaand aan de begrotingsbehandeling van Veiligheid en 

Justitie, samen met de minister van Financiën, de Kamer informeren over 

mogelijke risico's op de VenJ-begroting. 
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Uw opmerking over het belang van de factor tijd bij de uitvoering van beleid kan ik 

onderschrijven. In de beleidsagenda is, zoals u ook in uw brief memoreert, reeds 

gewezen op de noodzaak rekening te houden met het absorptievermogen in de 

uitvoering en het belang van goede monitoring hiervan. In dat verband wil ik wijzen 

op de herijking van het reorganisatieplan voor de nieuwe politieorganisatie. Met 

de reorganisatie zijn, zoals bekend, hogere kosten gemoeid mede omdat meer tijd 

voor deze reorganisatie wordt uitgetrokken. Ik vind het daarbij in het algemeen van 

belang dat indien uit voortgang blijkt dat er knelpunten optreden een 

heroverweging plaatsvindt om middelen, planning en doelen zo nodig te bezien. 

De meetbare en in beton gegoten wereld bestaat niet en vraagt juist om flexibiliteit 

en slagvaardigheid om in te spelen op ontwikkelingen. 

2. Informatiewaarde toelichting artikel 31 Nationale Politie beperkt 

In de begroting van Veiligheid en Justitie is voor alle afzonderlijke 

begrotingsartikelen een toelichting opgenomen conform de daarvoor geldende 

voorschriften. Met de toezending van de ontwerpbegroting voor de Nationale 

Politie 2016-2020 en het ontwerp beheersplan Nationale Politie 2016 beschikt de 

Kamer over een integraal beeld van prioriteiten, concrete acties en gesignaleerde 

risico's. 

3. Doelstellingen voor doorstroom en ongewenste uitstroom strafrechtketen nog 

niet beschikbaar in ontwerpbegroting 2016 (artikel 32) 

In de beleidsagenda bij de ontwerpbegroting staat dat op basis van de 

Strafrechtketenmonitor en onderzoeken nieuwe kwantitatieve doelstellingen zijn 

geformuleerd. Bedoeld is echter te zeggen dat op basis van de 

Strafrechtketenmonitor en de onderzoeken nieuwe kwantitatieve doelstellingen 

zullen worden geformuleerd. 

U constateert dat er op het gebied van het formuleren van doelstellingen in drie 

jaar tijd weinig vooruitgang is geboekt. Zoals onder meer al in de voortgangsbrief 

VPS van 2 juli 2014 is vermeld, is het WODC een onderzoek gestart waaruit blijkt 

dat de omvang van de ongewenste uitstroom niet in kwantitatieve termen kon 

worden vastgesteld. Wel bleek uit dit onderzoek dat In 2010 en 2011 93,7% van de 

strafzaken binnen twee jaar na instroom In de keten was afgehandeld of in 

Pagina 2 van 3 



uitvoering was in de executiefase. Hierover heb ik in mijn voortgangsbrief VSP aan 

de Tweede Kamer van 14 september 2015 gezegd dat de verwachting is dat dit 

percentage door alle verbetermaatregelen zal stijgen en dat een vervolgmeting zal 

worden uitgevoerd om te bezien of deze stijging daadwerkelijk is gerealiseerd. Het 

vaststellen van een doelstelling is daarmee niet nodig. Wel geeft het door de 

strafrechtketenmonitor en het onderzoek verkregen inzicht de mogelijkheid om 

nieuwe doelstellingen te formuleren. Samen met de ketenorganisaties zal een 

doelstelling worden geformuleerd voor de hoeveelheid zaken die met een eerste 

inhoudelijke beslissing door een rechter worden afgedaan. 
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Ten aanzien van uw constatering dat er op het punt van het formuleren van een 

informatiestrategie nog relatief weinig voortgang is geboekt, kan ik de volgende 

toelichting geven. In de afgelopen tijd is intensief gewerkt aan het opstellen van 

een visie en strategie op de digitalisering van de strafrechtspleging. Daarbij is het 

van belang dat alle partijen in de keten zich zouden kunnen vinden in de visie. Die 

afstemming vergde tijd. De opmerkingen van de partijen worden nu verwerkt in 

het concept van het visiedocument. Zodra dit gereed is, zal het visiedocument aan 

de Kamer kunnen worden aangeboden. 

Tot slot wil ik nogmaals mijn waardering uitspreken voor de gelegenheid die u hebt 

geboden om op de door u genoemde aandachtspunten te kunnen reageren. Dit in 

het bijzonder in het licht van de inspanningen die worden verricht om de ambities 

in beleid en beheer te realiseren. Hierbij is vanzelfsprekend van groot belang om 

zowel de Kamer als de Algemene Rekenkamer goed te informeren over de 

voortgang. 

De Staatssecretaris van Veiligheid en Justitie, 

K.H.D.M. Dijkhoff 
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